
Malované hřiště před budovou prvního stupně ZŠ Dolní Počernice  
 

Prostranství před budovou 1. stupně ZŠ Dolní Počernice má nyní v zásadě čistě funkční charakter. Ráda 
bych zde nechala firmu Uličnice vytvořit malované hřiště, které přispěje ke zútulnění a oživení 
prostoru. Prostranství pak bude na první pohled signalizovat, že je zde vítána dětská spontaneita a učení 
hrou. 

Malované hřiště nabízí jednoduchý, flexibilní a finančně relativně nenáročný způsob, jak prostor 
přizpůsobit dětem a podněcovat jejich fantazii i touhu si hrát. Hřiště je pouze dvourozměrné, a 
nevytváří tak žádné dodatečné bariéry na cestě do školy. Plocha hřiště (max. 4,8 m x 19 m) je stanovena 
tak, aby hrající si žáci neblokovali vstup do školy a aby je zároveň neohrožovala vozidla vjíždějící do 
areálu z druhé strany prostranství. 

Žáci budou moci malované hřiště v teplých a hezkých dnech využívat pro ukrácení volného času před 
odemčením školy, v chladných dnech se tu pak budou moci pohybem zahřát a pobavit se s ostatními 
dětmi. Prostor, který jim dosud nenabízel zvláštní podněty a sloužil pouze k rychlému transferu do 
budovy, bude jednoduchým způsobem upraven tak, aby se děti mohly potěšit pohledem na originální 
obrázky, a zároveň je aktivně využívaly pro vlastní herně-vzdělávací činnost. V ideálním případě hřiště 
bude děti motivovat, aby u školy odtrhly oči od obrazovek telefonů. 

Firma Uličnice, která byla pro realizaci vybrána, je tvořena zkušenými autorkami (vzdělanými mj. 
v oboru dramatické výchovy a kunsthistorie) několika dalších pražských hřišť. Uličnice do tvorby 
promítají svoji obeznámenost se specifiky psychomotorického vývoje i estetických preferencí 
předškolních a mladších školních dětí a jejich práce (k vidění na https://www.hriste-ulicnice.cz/) je vždy 
lokálně-specifická (inspirující se okolím projektů) a citlivá k terénu, na němž pracují – do svých hřišť 
dokážou kreativně zapojit i praskliny podloží apod., takže jsou jednotlivá hřiště vždy „ušita na míru“ dle 
přání zadavatele a charakteru místa. 

S návrhem projektu byli seznámeni ředitel školy Jiří Schwarz a zástupkyně ředitele Alena Vyskočilová. 
Oba projektu udělili dobrozdání a přislíbili součinnost při řešení projektu (např. při přípravě terénu 
k výmalbě – tlakovém čištění). Pokud bude projekt úspěšný, nabízí se jeho pokračování – například 
v podobě vytvoření dalšího hřiště před budovou druhého stupně. 
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